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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 72 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 72 
 
Hvorfor gøres regulering af tilførsel af fosfor til landbrugsjorden i så høj grad 
afhængig af en enkelt af de faktorer, som er af betydning for fosfortab,Pt ? 
 
Svar 
 
Beskyttelsesniveauet vedrørende fosforophobning er i væsentlig grad base-
ret på fosfortallet, fordi der foreligger fosfortal for de fleste markarealer (dis-
se bestemmes normalt i forbindelse med de jordprøver landmænd jævnligt 
får taget)og da det er et rimeligt udtryk for jordens fosforindhold og dermed 
fosformætning. 
 
Et stigende fosforindhold i jorden pga. årlige fosforoverskud vurderes at øge 
risikoen for udvaskning af fosfor til vandmiljøet i væsentlig grad, 
når jordens fosforindhold nærmer sig fosformætning. På dyrkningsarealer 
med lavt fosforindhold kan disse derimod dyrkes med årlige fosforoverskud i 
mange år uden det i væsentlig grad øger risikoen for udvaskning af fosfor. 
Ved at inddrage fosfortallet i beskyttelsesniveauet kan indsatsen overfor 
fosforophobningen derved fokuseres til de arealer, hvor der er en egentlig 
risiko for at udvaskningen af fosfor bliver forøget. 
 
Det skal dog bemærkes, at en andre væsentlige faktorer også indgår i be-
skyttelsesniveauet vedrørende fosforophobning så som f.eks. jordtype og 
dræningsforhold. 
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